
PROTOKÓŁ   NR XIII/2014 

z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, 

która odbyła się w dniu 14.11.2014 r.  

w dużej sali szkoleń Urzędu Miejskiego w Bieruniu  

 

 

 
Obecni: 

1. Radni Rady Miejskiej Bierunia – według załączonej listy obecności ( zał. nr 1 do 

protokołu ).  
 

      Na stan 15 radnych      -      obecnych        -            13 

                                           -      nieobecnych   -              2 

                                           -      usprawiedliwionych  -   0  

2. Skarbnik miasta, sekretarz miasta, radca prawny, komendant straży miejskiej, 

mieszkańcy Bierunia oraz przedstawiciele prasy (wg listy obecności). 

 

Porządek obrad sesji : 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 

3.  Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 03.10.2014 r.  

i protokołu z XI sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 16.10.2014 r. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej podjętych na X sesji Rady 

Miejskiej, która odbyła się w dniu 03.10.2014 r., podjętych na XI sesji Rady 

Miejskiej, która odbyła się w dniu 16.10.2014 r. oraz podjętych na XII sesji Rady 

Miejskiej, która odbyła się w dniu 30.10.2014 r. 

5. Podsumowanie VI kadencji rady 2010 – 2014. 

6. Podatki i opłaty lokalne 2015. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej – według załącznika nr 1. 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i odpowiedzi. 

9. Blok informacyjny. 

10. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
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Ad. 1 

Przewodniczący rady Przemysław Major działając na podstawie ustawy  

o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. art. 20 ust. 1, otworzył obrady  

XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. Na podstawie § 9 ust. 1 Regulaminu obrad Rady 

Miejskiej stwierdził, że liczba obecnych na sali radnych pozwala na prawomocne 

obradowanie i podejmowanie uchwał.  

Następnie przywitał wszystkich na ostatniej sesji VI kadencji 2010 – 2014, t.j.  radnych 

Rady Miejskiej, skarbnika miasta Danutę Żerdka, sekretarza miasta Jerzego Stoka, radcę 

prawnego Adama Zuga, komendanta straży miejskiej Mariana Walę, przedstawicieli 

mediów oraz mieszkańców Bierunia.  

 

 

Ad. 2 

Przewodniczący rady odnosząc się do porządku obrad XIII sesji Rady Miejskiej  

w Bieruniu zapytał radnych, czy wszyscy otrzymali zawiadomienie z proponowanym 

porządkiem obrad i projektami uchwał oraz, czy wnoszą o jego poszerzenie lub 

ograniczenie. 

Przewodniczący rady zaproponował zmiany polegające na:  

 poszerzeniu punktu 3 o przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej  

w Bieruniu, która odbyła się w dniu 30.10.2014 r., 

 zamianie kolejności rozpatrywania punktów porządku obrad w następujący 

sposób: 

5. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i odpowiedzi. 

6. Blok informacyjny. 

7. Podatki i opłaty lokalne 2015. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej – według załącznika nr 1. 

9. Podsumowanie VI kadencji rady 2010 – 2014. 

10. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 
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W wyniku głosowania za przyjęciem wniosku przewodniczącego rady, w którym udział 

brało 12 radnych oddano: 

12 głosów za 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie rada przystąpiła pod głosowania za przyjęciem porządku obrad wraz  

z przegłosowanym wnioskiem, w wyniku którego oddano: 

12 głosów za 

Porządek obrad XIII sesji został przyjęty jednogłośnie.  

  

Ad. 3 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie treść następujących protokołów:  

a) Protokół Nr X/2014 z X sesji Rady Miejskiej z dnia 03.10.2014 r., do którego 

radni nie zgłosili uwag.  

W wyniku głosowania za przyjęciem protokołu, w którym udział brało  

12 radnych oddano: 

11 głosów za, 1 wstrzymujący 

Protokół Nr X/2014 został przyjęty większością głosów, 

 

b) Protokół Nr XI/2014 z XI sesji Rady Miejskiej z dnia 16.10.2014 r., do którego 

radni nie zgłosili uwag.  

W wyniku głosowania za przyjęciem protokołu, w którym udział brało  

12 radnych oddano: 

11 głosów za, 1 wstrzymujący 

Protokół Nr XI/2014 został przyjęty większością głosów, 

 

c) Protokół Nr XII/2014 z XII sesji Rady Miejskiej z dnia 30.10.2014 r., do którego 

radni nie zgłosili uwag.  

W wyniku głosowania za przyjęciem protokołu, w którym udział brało  

11 radnych oddano: 

12 głosów za 

Protokół Nr XII/2014 został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 4 

Sekretarz miasta Jerzy Stok odniósł się do XII sesji informując, że rada miejska na  

XII sesji w dniu 30.10.2014 r. podjęła 10 uchwał i przypomniał, czego one tematycznie 

dotyczyły. Poinformował, że jeszcze nie minął termin dla nadzoru prawnego wojewody 

i RIO do wniesienia uwag prawnych do podjętych uchwał. 

Radny Jan Podleśny  zapytał o uchwałę w sprawie zmian w budżecie 2014 r. oraz 

Wieloletnią Prognozę Finansową, która nie korelowała z tymi zmianami. 

Skarbnik miasta poinformowała, że uchwała w sprawie zmian w budżecie nie została 

podjęta, a w sprawie zmian w WPF została przesłana do RIO i z uwagi na krótki czas 

nie ma jeszcze decyzji. Teraz w zaproponowanych zmianach do WPF jest uchylenie tej 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący rady Adam Rozmus zwrócił się o wyjaśnienie wszczęcia 

postępowania wojewody odnośnie uchylenia uchwały dotyczącej planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Radca prawny Adam Zug poinformował, że 03 listopada br. została stwierdzona 

nieważność w całości tej uchwały, zarzuty były skierowane w trzech kierunkach, które 

wymienił oraz udzielił szczegółowych wyjaśnień.   

 

    

Ad. 5 

Wiceprzewodniczący rady stwierdził, że z uwagi na nieobecność burmistrza miasta oraz 

jego zastępcy, sekretarz miasta może zgodnie ze statutem, spisać interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych i przekazać je burmistrzowi miasta. 

Radni zgłosili następujące interpelacje, wnioski i zapytania:  

Radny Marcin Nyga poruszył problem komunikacji w gminie i propozycji nowego 

rozkładu jazdy od 1 stycznia 2015 r. Stwierdził, że te sprawy trzeba skonsultować  

z mieszkańcami i zaproponował następujący wniosek: 

„Rada Miejska w Bieruniu zwraca się do burmistrza miasta, żeby przeprowadzić 

konsultacje społeczne związane z nowym rozkładem jazdy obowiązującym od  

1 stycznia 2015 roku”.  
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W wyniku głosowania za przyjęciem wniosku, w którym udział brało 13 radnych 

oddano: 

13 głosów za 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Radna Jolanta Siemianowska zasygnalizowała, że zamierzała zgłosić taki sam wniosek 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji. Stwierdziła, że przyjęty wniosek pomoże  

w opracowaniu nowego rozkładu jazdy. 

 

 

Ad. 6 

Przewodniczący rady: 

 poinformował o korespondencji, która wpłynęła do rady i radni byli na bieżąco 

o niej informowani. Zainteresowani mogą zapoznać się z nią w wersji papierowej 

w biurze rady, 

 przypomniał, że w połowie VI kadencji radni podpisali umowę na użyczenie 

iPad-ów i zwrócił się do radnych o zdawanie tych urządzeń informatykowi po 

zakończeniu kadencji. 

 

 

Ad. 7 

Przewodniczący rady przechodząc do punktu 7 porządku obrad sesji dotyczącego 

podatków i opłat lokalnych na 2015 rok, poprosił skarbnika miasta o omówienie tego 

tematu. 

Skarbnik miasta poinformowała, że podatki i opłaty lokalne były ostatnio zwiększone 

w 2012 roku i od tego czasu pozostają na niezmienionym poziomie. Członkowie komisji 

finansów otrzymali materiały analityczne, w których były przedstawione stawki ze 

wzrostami proponowanymi jak co roku, jednakże do projektu budżetu zostały wpisane 

stawki na poziomie niezmienionym, czyli 2014 roku. 
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Ad. 8 

Przewodniczący rady zwrócił się do rady o rozpatrzenie następujących projektów 

uchwał: 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w 2015 r., 

zwolnień z tego podatku oraz zarządzenia poboru podatku w drodze inkasa 

 w 2015 r., 

Skarbnik miasta przedstawiła wysokości stawek podatku od nieruchomości zgodnie  

z projektem uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji Krystian Grzesica 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano: 

13 głosów za 

Uchwała Nr XIII/1/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

b) w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na rok 2015, 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały sygnalizując, że stawki są na poziomie 

tegorocznym mimo, że ustawowo nieznacznie wzrosły. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano: 

13 głosów za 

Uchwała Nr XIII/2/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
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c) w sprawie poboru podatku rolnego i leśnego w drodze inkasa w 2015 r., 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano: 

13 głosów za 

Uchwała Nr XIII/3/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

d) w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, poboru opłaty w drodze 

inkasa oraz ustalenia terminu płatności dla inkasentów w 2015 roku, 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano: 

13 głosów za 

Uchwała Nr XIII/4/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

e) w sprawie opłaty od posiadania psów w 2015 r., 

Skarbnik miasta poinformowała, że radni otrzymali poprawiony projekt uchwały 

zgodnie z wnioskiem komisji finansów dotyczącym obniżenia stawki opłaty od 

posiadania psów w 2015 r. oraz, że burmistrz miasta przychylił się do tej zmiany. 
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Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

podjęła wniosek dotyczący wprowadzenie zmniejszenia opłaty do kwoty 30,00 zł od 

jednego psa oraz nie więcej niż 50,00 zł od posiadanych dwóch lub więcej psów  

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z tym wnioskiem. 

Zwrócił uwagę, że dyskusja na posiedzeniu komisji finansów wskazywała na dwa 

aspekty, a mianowicie, żeby opłatę od posiadania psów upowszechnić oraz, żeby były 

konkretne przywileje dotyczące czipowania psów, co powinno być uwzględnione  

w kolejnych latach.  

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano: 

13 głosów za 

Uchwała Nr XIII/5/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f) w sprawie zmian w uchwale nr XIII/2/2013 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

19 grudnia 2013 r. w sprawie budżetu miasta Bierunia na 2014 rok, 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały zgodnie z 4-ma załącznikami.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

podjęła wniosek w sprawie wykreślenia z projektu uchwały zadania w paragrafie 754 

rozdziale 75416 – zakup samochodu dla straży miejskiej za kwotę 162 tys. zł  

i przeznaczenia tej kwoty na zmniejszenie kredytu w 2014 roku. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały z uwzględnieniem tego wniosku. 

Skarbnik miasta poinformowała, że nie można skorygować kredytu, ponieważ została 

już podpisana umowa, jedynie można zwrócić środki, skąd zostały wzięte.  

Poinformowała również, że burmistrz nie wyraża zgody na taką autopoprawkę. 

W dyskusji glos zabrali: 

Wiceprzewodniczący rady Adam Rozmus stwierdził, że nie uwzględnienie poprawki 

wynikającej z prac komisji finansów powoduje, że będzie głosował przeciwko zmianom 
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do budżetu. Zakup samochodu dla straży miejskiej nie został przedyskutowany  

i  umotywowany.  

Radna Barbara Panek-Bryła poinformowała, że będzie również głosowała przeciwko 

zmianom w budżecie.  

Radny Krystian Grzesica stwierdził, że zostały zaproponowane radzie zmiany  

w budżecie niezbędne do podjęcia, a jednocześnie wydatek, który został szeroko 

omówiony na komisji finansów. Zapytał, jak powinien brzmieć prawidłowo 

sformułowany wniosek, jeżeli z uchwały zostałby usunięty zapis dotyczący zakupu 

samochodu dla straży miejskiej z kwotą 162 tys. zł, aby w przypadku podjęcia tej 

uchwały, nie została narażona na uchylenie przez organ kontrolujący. 

Radca prawny udzielił szczegółowych wyjaśnień sygnalizując, że wnioskowanie 

jakichkolwiek zmian do uchwały dotyczącej budżetu lub zmian w budżecie wymaga 

zgody burmistrza. 

Radny Krystian Grzesica odniósł się do stanowiska przedstawionego przez radcę 

prawnego i zawnioskował o 10-minutową przerwę, w celu przedyskutowania takiego 

rozwiązania, które pozwoli złożyć właściwy wniosek o zmianę treści tej uchwały. 

Zgłosił uwagę dotyczącą prawidłowości zapisu „zakup macierzy dyskontowej” oraz 

zapytał o obecność informatyka na sesji, w celu wyjaśnienia potrzeby zakupu systemu 

elektronicznego obiegu dokumentów za 80 tys. zł. 

Skarbnik miasta poinformowała, że sprawdzi prawidłowość zapisu oraz wyjaśniła 

potrzebę zakupu systemu elektronicznego obiegu dokumentów. 

Przewodniczący rady poddał pod glosowanie wniosek o 10-minutową przerwę  

w obradach. 

W wyniku głosowania za przyjęciem wniosku, w którym udział brało 13 radnych 

oddano: 

11 głosów za, 2 wstrzymujące 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

 

 Przewodniczący rady wznowił obrady po przerwie. 
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Wiceprzewodniczący rady wniósł o zmianę w uchwale dotyczącą wycofania zakupu 

samochodu dla straży miejskiej w kwocie 162 tys. zł. 

Przewodniczący rady w uzupełnieniu poinformował, że przegłosowanie takiego 

wniosku będzie wiązało się z tym, że kwota 162 tys. zł pozostanie na zadaniu 

„Modernizacja basenu przy SP Nr 1” i te środki będą do wykorzystania przy następnej 

zmianie w budżecie lub przejdą do nadwyżki budżetowej. 

W wyniku głosowania za przyjęciem wniosku, w którym udział brało 13 radnych 

oddano: 

9 głosów za, 4 wstrzymujące 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały wraz z przegłosowanym 

wnioskiem. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano : 

10 głosów za, 3 wstrzymujące  

Uchwała Nr XIII/6/2014 została podjęta większością głosów i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

g) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań Miasta Bierunia na lata 2014 – 2023. 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały zgodnie z 2-ma załącznikami.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący rady w związku z podjętą wcześniej uchwałą i wykreśleniem zadania 

dotyczącego zakupu samochodu dla straży miejskiej, zgłosił wniosek o dokonanie 

zmiany w załączniku do WPF i dostosowanie tego projektu uchwały do podjętych zmian 

w budżecie. 

W wyniku głosowania za przyjęciem wniosku, w którym udział brało 13 radnych 

oddano: 
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11 głosów za, 1 wstrzymujący 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały wraz z przegłosowanym 

wnioskiem. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych, w wyniku którego oddano : 

11 głosów za, 1 wstrzymujący 

Uchwała Nr XIII/7/2014 została podjęta większością głosów i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 9 

Przewodniczący rady dokonał syntetycznego podsumowania VI kadencji Rady  

2010 – 2014 informując m.in., że odbyło się 60 sesji, na których podjęto łącznie  

436 uchwał. Wymienił uchwały o charakterze strategicznym dla miasta oraz uchwały 

tematyczne. Poinformował o licznych spotkaniach z przedstawicielami miast 

partnerskich i wyjazdach mieszkańców do tych miast np. na jarmarki świąteczne,  

o podjętych ważnych decyzjach rady np. w sprawie rozbudowy Przedszkola Nr 1  

w Bieruniu. 

Przedstawił projekt przesłania do władz Bierunia VII kadencji 2014 – 2018 i poddał go 

pod dyskusję. 

W dyskusji głos m.in. zabrali radni: Jan Podleśny, Marcin Nyga, Adam Rozmus, 

Barbara Panek-Bryła proponując:  

 zmiany w zapisie punktu 14, 

 wprowadzenie punktu 15 w sprawie dokończenia budowy kanalizacji w Bieruniu, 

punktu 16 w sprawie prowadzenia działań na rzecz bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego oraz punktu 17 w sprawie zapewnienia opieki osobom 

starszym poprzez utworzenie Domu Pomocy Społecznej. 

Radny Ryszard Piskorek poinformował, że dokonania rady VI kadencji, które były 

znaczące, ale porównywalne z innymi kadencjami, przy czym możliwości finansowe  

w tej kadencji były znacznie większe niż wcześniej. Przypomniał o działaniach gminy 
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w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych, które miały miejsce w połowie 

kadencji 1998 – 20002. Przedstawił swoje opinie i refleksje pracując w radzie 12 lat tj. 

w III i IV kadencji oraz obecnej mijającej VI kadencji.  

Wiceprzewodniczący rady Adam Rozmus również przedstawił swoje odczucia z pracy 

w radzie mijającej kadencji, podziękował pracownikom urzędu i jednostek 

organizacyjnych gminy, przewodniczącemu rady oraz radnym za współpracę. 

Radny Krystian Grzesica przypomniał, że jedną z podstawowych zmian były zmiany  

w statucie miasta umożliwiające publikowanie nagrań z posiedzeń sesji i komisji rady 

w Biuletynie Informacji Publicznej. Stwierdził, że były to 4 trudne, ale dobre lata. 

Podziękowania wszystkim za współpracę, przygotowywanie materiałów, wyjaśnienia. 

Przewodniczący rady zakończył dyskusję i zapoznał z treścią poprawionego przesłania 

do władz Bierunia VII kadencji 2014 – 2018 i poddał go pod glosowanie.  

W wyniku głosowania za przyjęciem przesłania, w którym udział brało 13 radnych 

oddano: 

13 głosów za 

Przesłanie do władz Bierunia VII kadencji 2014 – 2018 zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przewodniczący rady podziękował wszystkim członkom rady za poświęcony czas  

i zaangażowanie w pracę w radzie oraz wszystkim pracownikom urzędu i wręczył 

podziękowania oraz biografię współautora reformy samorządu terytorialnego prof. 

Jerzego Regulskiego.   

 
 

 

Ad. 10 

Przewodniczący rady zakończył obrady ostatniej XIII sesji Rady Miejskiej w Bieruniu 

w VI kadencji Rady 2010 – 2014 dziękując radnym za udział w sesji i życząc 

powodzenia w życiu zawodowym, społecznym oraz prywatnym.  

 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała :   Elżbieta Dukat 
 


